
Lekcia: Ž 22, 1-11                                                                                          Kázeň: Jn 7, 1-13

Bratia a sestry,
celebritám,  známym  hercom,  spevákom,  a  pod.,  môžu  veľmi  strpčovať  život

fanúšikovia alebo aj dotieravý fotograf z nejakého bulvárneho časopisu. Mnohí kvôli tomu
nemôžu ani  pokojne prejsť  z  jednej  strany ulice na  druhú.  Niektorí  chodia v sprievode
ochranky. Iní to riešia maskovaním. Do čela si stiahnu šiltovku. Nasadia si tmavé okuliare.
Dajú si bežné oblečenie, ktoré nepúta pozornosť. Aj tak sa im môže stať, že svoju totožnosť
neutaja. Ježiš prišiel do Judska v utajení, a to z troch dôvodov. 

Prvý dôvod bol ten, že Ježišov život bol v ohrození. Už vznikali plány ako Ho zabiť.
Znie to možno nepochopiteľne, ale nebol to ten hlavný a rozhodujúci dôvod, prečo Ježiš
neprišiel verejne. Ježiš vedel, že poslanie, kvôli ktorému je na svete, vyvrcholí na kríži.
Neskôr svojím učeníkom trikrát predpovedal, že v Jeruzaleme bude trpieť. Išiel v ústrety
krížu, pretože to bola jediná cesta záchrany pre hriešny svet. Ježiš dôveroval Bohu a vedel,
že ani smrť nie je mocnejšia ako všemohúci Boh. Ježiša neodradila hrozba smrti, ale bol
vedený poslušnosťou voči Bohu. Vďaka viere v Ježiša môžeme aj my zvíťaziť nad strachom
zo smrti. V 1. liste do Korintu sa Pavol pýta: Kde je, ó smrť, tvoje víťazstvo? Kde je, ó smrť,
osteň tvoj? (15, 57) Smrť nemôže veriaceho oddeliť od Boha. Naša záchrana je v Bohu,
ktorý vládne aj nad smrťou. Strach zo smrti môže opantať srdce. Keď sa tak deje, volajme v
modlitbe k Bohu. Boh stojí nad smrťou!

Druhý  dôvod  súvisí  s  Božím  plánom.  Čas  Ježišovho  utrpenia  na  Golgote  ešte
nenastal. Ježiš vedel, že ešte neprišla Jeho hodina. Ešte sa nenaplnil Bohom daný čas, aby
zomrel za hriech sveta. Zdá sa, že sa veci dejú podľa toho, ako chce alebo plánuje človek.
Biblia  nám hovorí,  že  Boh má posledné a  rozhodujúce slovo.  Po vzkriesení  sa  učeníci
opýtali Ježiša, kedy nastane koniec a kedy tu bude kráľovstvo Božie v plnosti. Pán Ježiš
vtedy učeníkom odpovedal: Nie je vašou vecou poznať časy a príhodné chvíle, ktoré Otec
určil svojou mocou, (Sk 1, 7) Žijeme v technicky vyspelej, ale aj rýchlej dobe. Mnohé veci
vieme vybaviť po telefóne. Mnohé veci si  vieme objednať v papučiach z gauča a prídu
rovno  domov.  Často  ak  sme  ochotní  priplatiť,  tak  aj  hneď  na  druhý  deň.  Určite  to
neprispieva  k  tomu,  aby  sme  sa  učili  trpezlivosti.  Potom sú  oblasti,  kde  musíme  byť
trpezliví. Boh sa nám nebude prispôsobovať. Boh je vyvýšený a zvrchovaný, ale aj milujúci.
Boží plán je naša záchrana. My len musíme trpezlivo Bohu dôverovať.  

Tretí  dôvod  Ježišovho  utajeného  príchodu  do  Judska  tvoria  mylné  predstavy
Ježišových najbližších. Ježišovi bratia presviedčali Ježiša, aby odišiel z Galileje do Judska.
Možno keby sa verejne predstavil v Judsku, získal by učeníkov nadobro. Možno by tomu
tak aj bolo. Činí veľké a slávne skutky! Nech si získa slávu, moc a postavenie. Hovorili:
Ukáž sa svetu! Akoby hovorili: „Vyťaž všetko z momentálnej situácie.“ Sú to predstavy
ľudí z tohto sveta. Pán Ježiš netúžil po svetskej sláve. Vypovedá o tom celý Ježišov životný
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príbeh. Nenarodil sa v prepychu, ale v chudobe. Mal moc od Boha, ale nezneužíval ju vo
vlastný prospech. Keď Ho chceli korunovať za kráľa, stiahol sa do ústrania. Nemal domov a
rodinu. Mnohí si Ho nevážili a nakoniec zomrel potupnou smrťou. Nechcel popularitu, moc
a slávu. Nechcel, aby učeníci v Neho verili kvôli Jeho predivným skutkom. Nechcel mať z
učeníkov zmanipulovaných fanatikov, ktorí bez slova splnia všetky jeho želania. Ježiš si
nezískaval učeníkov skrze moc zhora, ale pokornou a obetavou službou. Ježiš prišiel, aby sa
obetoval  za hriechy ľudí.  Viera učeníkov mala byť založená na Kristovi  ukrižovanom a
vzkriesenom.

Aké predstavy máme o Ježišovi my? V súčasnosti v našej krajine, keď budeme veriť
v Ježiša, nezažijeme prenasledovanie, maximálne výsmech. Nehrozí nám nebezpečenstvo,
keď budeme žiť kresťanským spôsobom života. Keď budeme chodiť do kostola a vyznávať
vieru v Boha, nemusíme to robiť potajomky. Naša doba je v tomto iná, ale to, čo je rovnaké,
sú  rozdielne  názory  na  Ježiša.  Nie  všetky  predstavy  sú  podložené  Bibliou  alebo  aspoň
teologicky  odôvodniteľné.  Autor  štvrtého  evanjelia  nám  prezrádza,  že  v  tom  čase  ani
Ježišova vlastná rodina v Ježiša neverila. To, čo si o Ježišovi myslíme, je veľmi dôležité.
Môžeme povedať, že je to otázka života a smrti. Prosme Pána Ježiša, aby nás viedol, aby
sme si o Ňom nevytvárali falošné predstavy. Prosme tiež o to, aby naša viera bola živá a
autentická, aby sme nielen ústami vyznávali pravdy o Ježišovi,  ale hlavne, aby sme žili
podľa Božieho slova.

Ježišovi išlo o život, ale ešte nenastal Bohom daný čas, aby zomrel a mylné predstavy
ľudí tvorili dôvody, prečo prišiel Ježiš do Judska inkognito. Prišiel v čase slávnosti stánkov.
Kvôli slávnosti  tam bolo mnoho ľudí.  Ježiš počul,  čo si  o Ňom pošepky hovoria. Jedni
hovorili, že je dobrý. Iní, že je to podvodník. Boli to rozhovory v malých skupinkách. Ježiš
bol persona non grata. Ľudia sa obávali, že keby o ňom hovorili verejne, mohol by si to
niekto zle vysvetliť a aj im by hrozilo nebezpečenstvo. Vyznieva to tak trochu komicky.
Ľudia vedú debaty o Ježišovi, ktorý možno stojí hneď vedľa a všetko počuje. Tak ako bol
Ježiš medzi ľuďmi vtedy bez toho, že by o tom vedeli, aj v dnešnej postmodernej dobe je
medzi nami. Ježiš zasľúbil, že nám pošle Ducha Radcu. Na inom mieste povedal svojím
učeníkom: Kde sa dvaja alebo traja zhromaždia v mojom mene, tam som medzi nimi. (Mt
18, 20) Z týchto slov môžeme vyrozumieť, že Ježiš aj po svojom nanebovstúpení nie je
niekde ďaleko od nás,  ale medzi nami.  Na úplnom konci Evanjelia podľa Matúša Ježiš
hovorí: Ajhľa, ja som s vami po všetky dni, až do konca sveta. (Mt 28, 20)

Bratia a sestry, Ježiš je s nami a my sa ničoho nemusíme báť. Dôverujme Bohu a
trpezlivo hľadajme Jeho vôľu. Nechajme sa viesť Božím slovom po úzkej ceste do Božieho
kráľovstva. Božiu moc nikto neprekoná a nič ju nezmarí. Amen.

Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v Liste Kolosenským v 2. k.: 
„Preto, ako ste prijali  Krista Ježiša,  Pána, v Ňom žite,  zakorenení a budovaní v Ňom i
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upevnení vierou, ako ste boli vyučovaní, a rozhojňujte sa v dobrorečení. Hľaďte, aby vás
niekto nestrhol mudráctvom a prázdnym mámením podľa ľudského podania, podľa živlov
sveta, a nie podľa Krista, lebo v Ňom prebýva všetka plnosť božskosti telesne, a aj vy prišli
ste k dokonalosti v Ňom, ktorý je hlavou každého kniežatstva a moci.“
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, ten nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi. Amen.
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